
第六課：敵基督和聖殿重建  Lesson 6: Antichrist and the rebuilt Temple 
 
課前預備 Lesson Preparation  
 
經文：帖撒羅尼迦後書 2:1-17 
Passage: 2 Th 2:1-17 
參考經文：但以理書 9:24-27，馬太福音 24:15-22，啟示錄 11:1-2 
Reference: Dan 9:24-27, Mt 24:15-22, Rev 11:1-2 
 
怎樣預備 How to study 
 
1. 研讀上述經文，嘗試了解保羅在這些經文中討論那沉淪之子的重點。不要放過任
何你認為有趣或不解的細節。寫下所有你發現的問題。 

 Study the above passage.  Try to figure out the main points made by Paul concerning 
resurrection and rapture in these Scriptures.  Don’t let go any details you find 
interesting or confusing.  Write down all the questions you have. 

 
2. 閱讀並思想「一頁聖經研究」，看看它有否解答你寫下的問題。閱讀後，你可能
有更多的問題，也把它們寫下來。 

 Read the One Page Bible Summary and ponder on it.  See if it answers your questions 
written.  Write down any additional questions you have after your reading. 

 
3. 找出在下面「思考問題」的答案。 
 Answer the Questions to Ponder at the end. 
 
4. 若你發現這段經文不易理解，或是下面的問題不容易回答，不要沮喪。你可以把
你的問題帶到課堂時詢問，你也可以在課堂之前，以電郵詢問你的問題。 

 If you find that the passage/ questions are not easy, don’t feel frustrated.  You can ask 
your questions/ what you do not understanding during the lesson.  You can also ask 
your questions via email before the lesson if you wish. 

 
 
 
思考問題 Questions to Ponder 
 
1. 根據帖後 2:1-2，帖撒羅尼迦的信徒有什麼困擾? 他們為何有這困擾?  
 What heresy upset the believers at Thessalonica according to 2Th 2:1-2?  Why did they 

worry? 
 
2. 保羅在帖後 5:3-4中，以什麼理由否定這假教導? 
 In 2Th 5:3-4, by what reason did Paul refute the heresy? 
 
3. 研讀帖後 2:3-12，並回答以下問題： 
 a) 誰是那「大罪人」(參但 9:27 及太 24:15)?  
 b) 他會在何時出現? 什麼攔阻他的出現? (帖前 2:6-7) 
 c) 他出現時會有什麼行動? (請也參看啟 11:1-2) 
 d) 他的能力來自哪裡? 
 e) 他的結局會怎樣? 



 Study 2Th 2:3-12 and answer the following questions: 
 a) Who is the “man of lawlessness” (2Th 2:3, see also Dan 9:27 and Mt 24:15)? 
 b) When will he appear? What restrains him from appearing? (2Th 2:6-7) 
 c) When he comes, what will he do? (see also Rev 11:1-2) 
 d) What is his source of power? 
 e) How will he end finally? 
 
4. 根據你在第三題答案，並對照今日世界的發展和所發生的事，你認為那「大罪
人」是否隨時可以出現? 為什麼? 

 According to your answers in Question 3, and comparing to what is happening in the 
present world, do you think that the “man of lawlessness” can appear at any time?  
Why? 

 
5. 請把今次查考經文的內容加進以下的時間線上。 
 Incorporate what you have discovered in this Bible Study in the timeline below. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
6. 今次查考的預言，對你今天的生活有什麼影響? 寫下兩個你在今次查經想到的應
用。（可參考帖後 2:13-17。） 

 How would the prophecy you study in this lesson affect your life?  Write two 
applications of your Bible Study. (You can refer to 2Th 2:13-17)  

 
 


